

# Challenging Consensus

Conference on "Religious Non-Conformism and Cultural Dynamics"

1-3 February 2013 in Leipzig

A large number of religious practices and beliefs have been labelled "non-conformist" in the past or are viewed in this light today, be it by religious or secular communities, by political and civil institutions and organisations.

The cultural and social dynamics inaugurated by the interactions and conflicts between members of these deviant and non-conformist groups and dominant institutions have often been major sources for cultural and social change. The Research Training Group "Religious Non-Conformism and Cultural Dynamics" would like to welcome you to its first international conference, which will take place between the 1<sup>st</sup> and 3<sup>rd</sup> of February 2013 in Leipzig. Eleven invited speakers from the humanities and social sciences will present and discuss their research. The conference will offer an unique opportunity to discuss the attempts undertaken within different disciplines (whether from a historical or comparative perspective) to unravel the complexities and paradoxes behind the concept of "religious nonconformism".

For more detailed information, the program and registration, please follow the link below.

See you in Leipzig!

<https://mahara.uni-leipzig.de/view/view.php?id=9977>

## Konferenz zu „Religiösem Nonkonformismus und Kultureller Dynamik“

1.-3. Februar 2013 in Leipzig

Viele religiöse Praktiken und Glaubensvorstellungen wurden in Vergangenheit und Gegenwart von religiösen und säkularen Gemeinschaften, von politischen sowie von zivilen Institutionen und Organisationen als „nonkonformistisch“ angesehen und negativ etikettiert. Die aus den Interaktionen und Konflikten zwischen den devianten und nonkonformen Gruppen und dominanten Institutionen entstehenden kulturellen und sozialen Dynamiken stell(t)en oftmals wichtige Quellen kulturellen und sozialen Wandels dar und gestalt(et)en so die Gegenwart mit. Das Graduiertenkolleg „Religiöser Nonkonformismus und Kulturelle Dynamik“ lädt Sie/Euch hiermit herzlich zu seiner ersten internationalen Konferenz vom 1.-3. Februar 2013 ein, bei der elf geladene Gäste aus den Geistes- und Sozialwissenschaften die Ergebnisse Ihrer Forschung vorstellen und diskutieren werden. Damit stellt die Veranstaltung eine einzigartige Möglichkeit dar, die komplexen Zusammenhänge und Paradoxien hinter dem Konzept „Religiöser Nonkonformismus“ interdisziplinär zu diskutieren.

Weitere Informationen und das Programm finden Sie unter:

<https://mahara.uni-leipzig.de/view/view.php?id=9977>

Viele Grüße aus Leipzig!